



# communiqué

No:  
No.: 27

DIFFUSION: FOR IMMEDIATE RELEASE  
RELEASE: APRIL 2, 1981

## CANADA AND USSR SETTLE CLAIM FOR DAMAGES CAUSED BY "COSMOS 954"

The Secretary of State for External Affairs, Dr. Mark MacGuigan, announced today the signature of the formal Protocol settling Canada's claim for damages caused by the disintegration over Canada of the Soviet satellite "Cosmos 954". The Protocol was signed in Moscow by Canada's Ambassador to the USSR, Geoffrey Pearson and, on behalf of the USSR, by N.S. Ryzhov, Deputy Minister, Ministry of Foreign Affairs. The text of the Protocol is attached.

\*

\*

\*

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE  
LE 2 AVRIL 1981

## RÈGLEMENT PAR L'URSS DES DOMMAGES CAUSÉS SUITE À LA DÉSINTÉGRATION DE "COSMOS 954"

Le secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, Mark MacGuigan, a annoncé aujourd'hui la signature du protocole officiel portant règlement de la réclamation du Canada en réparation des dommages causés par la désintégration du satellite soviétique "Cosmos 954" au-dessus du Canada. Le protocole (dont le texte est annexé) a été signé à Moscou par l'ambassadeur du Canada en URSS, Geoffrey Pearson, et, au nom de l'Union soviétique, par N.S. Ryzhov, sous-ministre des Affaires étrangères.